
PROTOKoL Nr XVI/2011

z Sesji Rady Gminy Rybno odbytei w dniu 30 grudnia 2011 toku

w Sali Konferencyinei Urzgdu Gminy Rybno pod przewodnictwem

Pana Mariana Ligmana- Przewodniczqcego Rady Gminy.

Obrady rozpoczelo o godz. gN' z*oirczono o godz. 1040.

Stan osobowy Rady - 15 radnych

W obradach zgodnie z list4obecnoSci uczestniczylo l5 radnych.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1. Pan Tomasz Wggr4mowski - radny Powiatu Dzialdowskiego

2. Pan Edmund Ligman - W6jt Gminy

3. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy

4.PaniZdzislawaKanicz - SkarbnikGminv

Ad. pktli2

Pan Marian Ligman - Przewodniczqcy Rady Gminy otworzyl obrady
XVI sesji Rady Gminy Rybno, powital Panie i Pan6w Radnych oraz
zaproszonych go6ci. Stwierdzil,zena stan 15 radnych w obradach bierzeudzial
15 radnych , co stanowi kworum Rady wymagane do prowadzenia
prawomocnych obrad i podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad. pkt 3

Porzqdek obrad XVI sesji Rady Gminy Rybno.
l. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocnoSci obrad.
3. Ustalenie porz4dku obrad .

4. PodjEcie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:
l) zmiany uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Rybno na lata 20ll-2019,



2) zmianw budZecie Gminy Rybno na 2011 rok,
3) przyjgcia,, Programu usuwania wyrob6w zawieraj4cych azbest z terenu

Gminy Rybno",
4) rozpatrzerria skargi Klubu Radnych ,, Samorzqd z Mieszkaricami" na

dzialanie W6jta Gminy.
5. Wolne wnioski izapytania.
6. Zamknigcie obrad.

Pan Marian Ligman * Przewodnicz4cy Rady Gminy zwr6cil siE do Pana

W6jta i radnych z pltaniem czy kto3 chcialby wnieS6 zmiany bqdZ poprawki do
porzqdku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach o zwolaniu sesji.
Radni ani W6jt Gminy nie wnie6li poprawek do porz4dku obrad XVI sesji Rady,
Rada Gminy przyst4pila do realizacji porzq{ku obrad XVI sesji Rady w
brzmieniu jaki radni otrzymali w zawiadomieniach o zwolaniu sesji.

Ad. pkt 4

Rada Gminy prrystqpila do podejmowania uchwal.

l. Proj ekt uchwaty w sprawie zmiaty Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Rybno na lata2Qll-2019.

Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy wyjaSnila, ieka;zda zmiana
w budZecie Gminy na rok 2011 jest poprzedzona zmianqw Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy na lata 20 | | -2019.
NastEpnie szczeg6lowo om6wila zmiany, kt6re zostaty przedstawione
w projekcie uchwaty, kt6ry radni olrzymali.

Radni nie zglosili uwag, ani pytan do proponowanych przez Pana W6jta
Gminy zmian w Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata
20ll-2019, w zwiryku zczym Przewodnicz4cy Rady Gminy zamkn4l dyskusjg
i zaruqdzil glosowanie nad projektem uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Rybno na 1ata201l-2019.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady
15 radnych w sesji bralo udzial 15 radnych, jednoglo5nie 15 glosami
,, za" podjgla uchwalg Nr XW6l/11 w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognory Finansowej Gminy Rybno na lata 20ll-2019 ( uchwala stanowi
zalqczrik do protokolu).

2. Projekt uchwaty w sprawie zmian w budzecie Gminy Rybno na 2011 rok .



Pani ZdzislawaKanicz - Skarbnik Gminy szczeg6lowo om6wila
proponowane przezPana W6jta Gminy zmiany w budZecie Gminy na
20l l rok. Radni nie zglosili uwag i pytan do projektu zmian w budZecie
Gminy Rybno, w zwiqzkuzczym Przewodnicz4cy Rady Gminy zamkn$
dyskusjg i zarzqdzil glosowanie nad projektem uchwaly w sprawie zmian
w bud2ecie Gminy Rybno na 201 I rok.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawony sklad Rady
15 radnych w sesji bralo udzial 15 radnych , jednogloSnie 15 glosami
,, za " podjpla uchwalp Nr XW62l11 w sprawie zmian w bud2ecie Gminy
Rybno na 2011 rok ( uchwala stanowi zalqcnik do protokotu).

3. Projekt uchwaty w sprawie przyjgcia,, Programu usuwania wyrob6w
zawierajqcych azbestz terenu Gminy Rybno "

Pan Sekretarz Gminy wyjaSnil, 2e Komisje analizowaly projekt
,, Program usuwania wy'ob6w zawieraj4cych azbest zterenu Gminy Rybno "

na posiedzeniach przed ostatni4 sesjq nie wnoszqc ze swej strony uwag ani
poprawek do projektu Programu.

W zwi4Tku z brakiem uwag i pytari ze strony radnych do Programu na
sesji Przewodniczqcy Rady Gminy Radni zamkn4l dyskusjg i zarzqdzil
glosowanie nad projektem uchwaly w sprawie przyjgcia,, Programu usuwania
wyrob6w zawieraj4cych azbestzterenu Gminy Rybno ".

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sktad Rady
15 radnych w sesji bralo udzial 15 radnych, jednogloSnie 15 glosami
,, za" podjpla uchwalp Nr XW63/11 w sprawie przyjpcia ,, Programu
usuwania wyrob6w zawierajqcych azbest z terenu Gminy Rybno" ( uchwala
stanowi zalqcznik do protokotu).

4. Projekt uchwaly w sprawie rczpattzenia skargi Klubu Radnych,, Samorz4d
z Mieszkaricami " nadzialanie W6jta Gminy.

Przewodnicz4cy Rady Gminy wyjaSnil, Le ta jegorgce wplynEla skarga
Klubu Radnych,, Samorz4d z Mieszkaricami " na dzialanie W6jta Gminy o
kt6rej m6wil na poprzedniej sesji, skargq przekazal Przewodnicz4cemu Komisji
Rewizyjnej celem rozpatrzenia jej zasadno6ci.



Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej Pan Jan Fafiriski przedstawil Radzie
Gminy protok6l z posiedzenia Komisji na kt6rym rozpatrywano zasadnoSi
skargi zlo2onej przezradnych Klubu Radnych Rady Gminy Rybno ,, Samorz4d
z Mieszkaricami " na dzialanie W6jta Gminy w zwiry,ku z brakiem odpowiedzi
na pytania odnoSnie wysokoSci wyceny remizy OSP w Hartowcu ( protok6l
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej stanowi zalqcznik do protokotu).

Radni nie zglosili uwag ani pytari do projektu uchwaty i stanowiska
Komisji Rewizyjnej w sprawie skargi w miqzkuzczymPrzewodnicz4cy Rady
Gminy poddal pod glosowanie Rady projekt uchwaty w sprawie roryatrzenia
skargi Klubu Radnych ,, Samorz4d z Mieszkaricami" na dzialanie W6jta Gminy
zzapytaniem kto z Pari i Pan6w Radnych jest zaprryjEciem i uznaniem skargi
Klubu Radych,, Samorz1d z Mieszkafrcarni " za zasadnq,.
Rada Gminy w glosowaniu jawnym 3 glosami ,rza,, rrznaniem skargi
zazasadn4prry 12 glosach ' przeciw " uznala skargp Klubu Radnych

,, Samorzqd z Mieszkaricami )' za niezasadnq podejmuj4c uchwalp
Nr XW64lll w sprawie rozpatrzenia skargi Klubu Radnych ,, Samorzqd
z Mieszkaricami " na dzialanie W6jta Gminy ( uchwala stanowi zalqcznik do
protokolu).

Pan W6jt Gminy powiedzial, 2e chcialby podzigkowa6 radnym, kt6rzy
odrzrcili skargg i luznali jqza niezasadn4 wida6 rozsqdek w tej Radzie, dzigkuje
tym radnym, kt6rzy zauwu2ajqjego pracg. Na dziefi dzisi$szy decyzji o wycenie
jeszcze nie ma, bo s4odwolania sluzb Pana Wojewody od tej wyceny, ale na
dzieh dzisiejszy wycena nieruchomoSci i grunt6w mimo, Ze decyzji nie ma
wyceniona jest na kwotE 422 tys. zl. Ma nadzieie , Ze ta kwota pozostanie, osoba
dokonuiqca wyceny w rozmowie ze mnq stwierdzila, ze jest to bardzo rzetelna
wycena, jest adekwatna do tego budynku i tych grunt6w.

Radny Pan Andrzej Komacki Przewodnicz4cy Klubu Radnych,,
Samorz4d z Mieszkaricami " podziEkowal panu W6jtowi ,2e dzisiaj na sesji
przedstawil wysokoS6 jak sam powiedzial naruszajqc prawo , proszg nie
sugerowai intry g, czy innych wypowiedzi, ze strony Klubu Radnych,
wystarcryla odpowiedZ mogg powiedzied lub nie mogg powiedziel na jakq
kwotE zostala wyceniona remiza w Hartowcu, w tej chwili pan powiedzial i za to
Panu dziqkujg.

Ad. pkt 7

Wolne wnioski i zapytania

Pan W6jt Gminy powiedzial, Ze na ostatniej sesji udzielil informacj i na
pisemne zapytanie Klubu Radnych ,, Samorz4d z Mieszkaricami ,, z dnia
l5 grudnia 201 I roku. Nie przekazal jeszcze jednej informacji na temat komu



i na jak4 sumg udzielil umorzenia podatku w roku 2010 i 2011 bo nie ma gdzie

skierowa6 pisemnej odpowiedzi. Klub Radnych ,, Samorz4d z Mieszkaricami "
zloZyl wniosek 15 grudnia 2011 roku w ramach dostgpu do informacji
publicznej z zapfianiem komu i na jak4 kwotg umorzyl podatek w 201 0 i 20 I I
roku. wyjaSnil , 2e nie moze poda6 komu umorzyl podatek bo jest ochrona
danych osobowych. Ma proSbE na przyszlo66 , w sprawozdaniach z dzialalno6ci
migdzysesyjnej podaje informacje o umorzeniach i przesunigciach podatku
proszE sobie zapisywa6, bo to dodatkowo przlsparua pracy pracownikom.
W 2010 roku kwota wszystkich umorzonych podatk6w; od dzialalnoSci
gospodarczej, od nieruchomoSci, dla rolnik6w wynosi 44.874,50 zl.
w 201 1 roku 12.061,6021.
Dodal, 2e W6jt ma takie prawo umorzyl podatek, ale musi mie6 na uwadze
celowoS6 umorzenia, brak dochod6w dla poszczeg6lnych rodzin, trudna sytuacja
w gospodarstwie domowym. je5li chodzi o podatki od dzialalnoSci gospodarczej
to wnioskodawca o umorzenie musi coS zaoferowa( w zamian, jeheli mlody
przedsigbiorca deklaruje skladaj4c wniosek o umorzenie ,2e zatrudni np. 5 os6b
, to 5 rodzin bgdzie mialo doch6d, jest sklonny do umorzenia podatku .

Przewodniczqcy Rady Gminy powiedzial, ze otrzymal wniosek na sesji w
dniu 20 grudnia 2011r od Klubu Radnych,, Samorz4d zMieszkahcami " z
uwagi na stwierdzony przezrcdnychniezgodny z KPA obieg dokument6w w
Urzgdzie Gminy Rybno polegaj4cy na niewlaSciwym oznaczaniu i rozpatrywaniu
pism kierowanych do Gminy np. budZetowych wniosk6w soleckich, zapytah
radnych, Klub wnosi, aby Komisja Rewiryjna sprawdzila skalE tego zjawiska
i znalazlaprzyczyny. Do wniosku zostaly dolqczona pisma kierowane do gminy,
kt6re rozpalrzono niezgodnie z KP A.
Przekazal wniosek do Komisji Rewizyjnej i prosi Przewodnicz4cego Komisji
Rewizyjnej o zajgcie stanowiska.

Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej Pan Jan Fafiriski odpowiedzial, 2e
otrrymal wniosek , zapoznal sig z nim , po czym nw6cil sig do Sekretarza' Gminy o wyja$nienie, jaki jest przebieg obiegu dokument6w w lJrzgdzie Gminy.

Pan Sekretarz Gminy wyja3nil, Ze obiegiem dokument6w w Urzgdzie
zalmuje sig Instrukcja kancelaryjna, je2eli ktos jest bardziej zainteresowany ,
mo2e przekazai Klubowi do wgl4du przepisy ustawy w tej sprawie, natomiast
KPA zajmuj e sig innymi sprawami.

Radny Pan Jan Rozentalski odpowiedzial, Ze g 6 Instrukcji jasno okreSla
zasady obiegu dokument6w Tom I.

Przewodnicz4cy Rady Gminy stwierdzil jako radny co do wniosk6w
skladanych przezradnych, soltys6w, mieszkaric6w dot. budZetu , nie obejmuje
tego KPA ani inny dokument, nikt nie ma obowi4Tku udzielania odpowiedzi ,
odpowiedzi4jest projekt bud2etu na2012 rok. Odnodnie innych spraw i sposobu
udzielania na nie odpowiedzi nie bgdzie sig wypowiadal.

Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej dodal, Ze plan pracy Komisji
Rewizyjnej na 2012 rok zostal prryjgty na poprzedniej sesji, rozumie, 2e jest to
wniosek o wlqczenie tematu do kontroli do planu pracy Komisji, o czym winna



zdecydowa6 cala Rada, Pan W6jt na czg56 pism, kt6re wptynety do UrzEdu

odpowiedzial na sesji.
Pan Sekretarz Gminy wyjaSnil, 2e zapoznal sig z wnioskiem Klubu Radym
o wl4czenie do planu pracy Komisji w tematu, dla niego jest ten wniosek
nienoz:umial1 KPA na kt6ry powoluje siE Klub w tym wniosku zajmuje sip

caloSci4 spraw, a obiegiem dokument6w zajmuj4 siE inne ustawy, nie widzi
zasadno6ci by siq tym wnioskiem zajmowad.

Przewodnicz4cy Rady Gminy stwierdzil, ze nie bylo wniosku do programu
sesji o podjgcie uchwaly w tej czy innej sprawie , tak2e Komisji Rewizyjnej o
poszerzenie planu pracy Komisji na2072 rok, jego zdaniem glosowanie nie ma
racji bytu.
W wyniku dyskusji na temat obiegu dokument6w w Urzgdzie Gminy wywiryala
sig dyskusja pomigdzy radnym Panem Rozentalskim, a Panem W6jtem w temacie
wlrri4zania sig radnego z umowy zawartej zUrzgdem Gminy na wycinkg
drzew, terminowoSci wykonania uslugi, kt6rqradny mial wykona6 od pocz4tku
do kofica.
Radny Pan Rozentalski stwierdzil, 2e odno6nie umowy na wycinkg drzew,
umowa dotycryta usunigcia drzew, wycinki , wycinka zostala wykonana
w terminie okredlonym w umowie, a terminu usuniqcia wszystkiego , co zarzrrca
mu Pan W6jt,2e nie wykonal w terminie nie okreSlala umowa.

Radny pan Andrzej Komacki zapytal, czyPan W6jt Gminy jest
zorientowany w temacie poszukiwania gazu lupkowego na terenie gminy, chodz4
przedstawiciele firmy podpisuj4umowy z rolnikami wej5cia na dziatkt.

Pan W6jt Gminy wyjadnil, Ze 2 sesje wstecz m6wil na ten temat, bEd4
indywidualne umowy z wla3cicielami grunt6w jest to pas grunt6w od wsi
Truszsryny w kierunku wsi Jeglia i dalej w kierunku wsi Gronowo . Z pierwszych
wy\iczefr wynika, ze mogqtam by6, Ao2agazu lupkowego, nastgpnie pokr6tce
om6wil tok postgpowaniaprry rozpoczpciu i prowadzeniu odwiert6w.
Przewodnicz4cy Rady Gminy dodal, Le druga faza to odwierty, to co sig teraz
dzieje nie doryczy absolutnie odwiert6w, ale sprawdzanie obecno5ci ga r,to
sprawdzanie polega6 bgdzie na echo sqdzie, zanim kombajn wejdzie na teren
musi by6 zgodawla$ciciela gruntu, nie wiadomo, czy bgd4 odszkodowania,
zagro2eh nie ma , a mogq byi korzySci jeZeli okale siE, 2e jest tan gaztupkowy.

Radny Pan Andrzej Komacki powiedzial,2e rolnicy do kt6rych dotarli
przedstawicieli firmy poszukujqcej gaz m6wiao Ze odszkodowania bgdq ,
natomiast w umowie nic sig nie m6wi, kto bgdzie opracowywal operat
szacunkowy. Cry Gmina moglaby czuwa( nad tym tematem, by wla6ciciele
grunt6w nie zostali pokrzywdzeni.
Pan W6jt Gminy odpowiedzial,2enigdy mieszkaricy nie byli pozostawieni sami
sobie, do tej pory nikt z mieszkaric6w sig niezgjosil,je2eli bgdzie takapotrzeba
tre56 umowy om6wimy z naszym radcqprawnym.
Wiceprzewodnicz4cy Rady Gminy Pan Marian Granica zapytal
Przewodnicz4cego Komisji OSwiaty, cry jest ju2 protok6l zprzeprowadzonej
akcji ewakuacyjnej w Zespole Szkol w Rybnie ze Strilry po2amej.



Przewodnicz4cy Komisji Zdrowia, Kultury, OSwiaty, Bezpieczeristwa
i Spraw Socjalnych Pan Piotr Gurgielewicz odpowiedzial, 2e Zaden protok6l ze
Strazy do niego nie wptyn4l.

Przewodniczqcy Rady Gminy powiedzial, 2e rozrnawial zPaniq
Anczykowsk4 Dyrektorem Zespolu Szkol , nie wptyn4ljeszcze protokol
z przebiegu akcji ewakuacyj nej, byl natomiast przedstawiciel Powiatowej
Paristwowej Stra:Zy PoZam€1 zDzialdowa , dokonal dodatkowych pomiar6w do
jakichS przeliczert.
Wiceprzewodnicz4cy Rady Gminy Pan Marian Granica powiedzial,2e zostal
poinformowany przez Radnego Powiatowego, 2e w Zespole Szkol j est polozona
instalacja aluminiowa, czy to jest prawda, czy to jest j akiei zagrohenie , to nie
jest zarntt tylko stwierdzenie, 2e byl prowadzony remont ,a tego nikt nie
dostrzegl i nie wymieniono instalacji, cry nie byly to znarnowane pieniqdze, co
o tym my6le6.
Radny Pan J6zef Maciejewski zabieraj4c glos, powiedzial, Ze instalacje
aluminiowe s4 poloZone praktycznie wszgdzie, istniej4juZ od 50 lat, miedziana
weszla w Zycie dopiero mo2e z 5 lat temu, podobnie jest w Zespole Szkol w
Rybnie. To nie jest 2adna tragedia, jeZeli jest obawa mo2na zainstalowa6
wylqczniki r62nicowe i bEdzie zabezpieczalo w razie awarii.
Wiceprzewodnicz4cy Rady Gminy stwierdzil, 2e z p ana wypowiedzi wynika, 2e
2adnego zagro2enia nie ma.

Radny Pan J6zef Maciejewski powiedzial, jakie mole by6 zagrohenie,
jezeli spali siE przew6d to wysadzi bezpiecznik,jak bgdzie przeciqZenie to srg
bezpiecznik spali, po to jest be4piecmik,by w takich sytuacjach zadzialal.

Pan W6jt Gminy dodal, Ze co roku przeptowadzarta jest kontrola
skuteczno5ci zerowania i trwaloSci instalacji elektrycznej w budynkach
u4tecznoSci publicznej, dokonuje tego przegl4du pan Tamowski zLubawy.

Radny Pan Piotr Gurgielewicz -przewodniczqcy Komisji Zdrowia,
Kultury, OSwiaty ,Bezpieczeristwa i Spraw Socjalnych powiedzial, 2e nie mo2e
sigzgodzil ze stwierdzeniem,2e remont w Zespole szk6l, czy w innych szkolach
na terenie gminy to znarnowane pieni4dze musimy pamigta6 w jakiej sytuacji
byty szkoty, a jak4posiadai4bazg obecnie, w tym jest bardzo duZa zasluga W6jta
i Rady Gminy. Wszystkim nam powinno zalehe(, by nasze dzieci uczylyiiq w
coraz lepszych warunkach, dlatego to co zrobiono dla szk6l i wszystkie
wydatkowane na ten cel Srodki na pewno nie sA wyrzucone w bloto.

Pan W6jt Gminy zapylal radnego Rady powiatu Dzialdowskiego pana
Tomasza Wggr4mowskiego, czy w bud2ecie powiatu na 20 12 roku jest uj gta
dalsza przebudowa chodnika przy drodze powiatowej w Naguszewie -
Groszkach.

Radny Powiatu Dzialdowskiego pan Tomas z W ggrzynowski zabieraj4c
glos powiedzial,2e dalsza przebudowa chodnika przy drodze powiatowej
w Naguszewie-Groszkach na20l2 rok nie jest ujgta.

Pan W6jt Gminy kontynuujqc dalej swojq wypowiedZ powie dzial,2e to
jest skuteczno66 radnego, kt6ry b9d4c w Radzie powiatu bardziej powinien
spoZytkowa6 swoje uczestnictwo na korzy36 dla naszej Gminy, a nie szukal



kolejnych intryg. Wiele dla Gminy Rybno zrobili radni Powiatu Dzialdowskiego
Pan Jerzy Chmielewski i Pan Janusz Kacztarek.

Radny Powiatu Dzialdowskiego Pan Tomasz Wggrzynowski powiedzial,
Ze temalZespotu Szk6t w Rybnie vwaha za zamkniEtq sprawQ, z tego wzglgdu 2e

radni powzigli informacje jaka jest sytuacja w Zespole Szk6l, byla tam Komisja
O6wiatowa, w calej rozciqglo6ci w swoim protokole potwierdzila te sprawy o
kt6rych m6wil.

Co do pracy Rady Powiatu ma odmienne zdarie, najwigkszym sukcesem
jest to, 2e zgodnie dzialajq w Radzie Powiatu i na wzajem sig wspierajqjako
rcdniz Gminy Rybno. Nawi4Tujqc do poprzedniej swojej wypowiedzi na temat
chodnika w Naguszewie-Groszkach przy drodze powiatowej dodal, ze s4
okre6lone Srodki , na okreSlone inwestycje, Rada Powiatu bardzo umiejgtnie
rozdziela Srodki na inwestycje.

Pan W6jt Gminy nawi4zuj4c do wypowiedzi radnego Pana Tomasza
Wqgrzynowskiego stwierdzil,2e przez rok czasu dzialajqc w Radzie Powiatu
nic dla Gminy nie zrobil, lwaZa,2e je2eli dqitylby byla przebudowa chodnika
w Naguszewie - Groszkach przy drodze powiatowej i w 201I roku stawial mu
zarn)t,2e to nie zostalo wykonane, to powinien zrobit wszystko by pokazac
swoj4 skutecznoSi i wprowadzid przebudowE chodnika do budzetu Rady
Powiatu na2012 rok . JeZeli Pan mial mo2liwo56 wprowadzenia tego do budZetu
wsp6lnie ze mn4jako Gminq, bySmy przebudowali chodnik mieszkaricom, Pan
tej skuteczno$ci nie wykazaL Dlatego nie z winy W6jta, ta przebudowa nie
zostanie wykonana w przyszlym roku.
Radny Powiatu Pan Tomasz Wggrrynowski powiedzial, Ze Srodki trzeba
odpowiednio podzieli6 na juZ prowadzone inwestycj e ptzez Powiat, sq okre3lone
Srodki, starczylo ich na okreSlon4iloS6 inwestycji. Nie ma co osobowo atakowa6
jeden drugiego, r6bmy swoje. na ten wniosek o przebudowE chodnika nie
starczylo pienigdry, Rada Powiatu go odrzucila.
Mo2e to samo powiedzie6, ze Pan W6jt jest nieskuteczny, bo nie zrealizowal
wniosku w sprawie rozbudowy o6rodka zdrowia. Widzi pewne zadowolenie
zW6jta wypowiedzi, bo moze mu zarzuci6,2e jestem nieskuteczny.

Przewodniczqcy Rady Gminy stwierdzil, Le zrriany w budZecie s4caly
rok i w Radzie Powiatu, rozdzielmy te sprawy na swoje podw6rka i wykazujmy
swojq skuteczno66, my jako Rada Gminy bgdziemy pilnowai swojego budzetu.

Pan W6jt Gminy zabierajqc glos powiedzial, 2e odnodnie rozbudowy
Odrodka Zdrowia w Rybnie zaplanowano Srodki w zwirykuz wymogiem jaki
okre5lil NFZ dla gabinetu rehabilitacji. kt6ry ztego wymogu siE wycofal. Na
dzieh dzisiejszy nie wiemy, czy ta rozbudowajest potrzebna dla gabinetu
rehabilitacji. JeZeli NFZ nalozy taki obowi4Tek i bgdzie vvym6g to rozbudowa
OSrodka Zdrowia bgdzie, na dzieft&isiejszry takiego wymogu nie ma
i zaplanowane Srodki wycofano, a nie przezW6jtanieskuteczroSd.

Przewodniczqcy Rady Gminy wracajqc do tematu oSwiaty stwierdzil, Le
jezeli my jako gmina nadajemy imig Patrona malej szkole, maj4c na uwadze



dalsze jej funkcjonowanie , a ostatnio czytal o likwidacji l, a obecnie kolejnych
2 szk6l w Powiecie, to nie potrzeba lepszej argumentacji, 2e dbamy o o6wiatE
w naszej gminie. Wie, 2e inni jeszcze w tej kadencji b9d4 zamykaf szkoty, my
jako gmina na pewno nie.

Pan W6jt Gminy dodal,2e s44 klasy w Gimnazjum w Rybnie, gdybySmy
chcieli pozyska6 wolne pomieszczenia, to mogliby3my w I ci4gu zlikwidowa6
I klasg to zamiastjak obecnie po 20 uczni6w w klasie bylo by po 30 uczri6w
w klasie . Nale2aloby wyobrazi(, sobie jakajest nauka w klasie przy
20 ucmiach, a w klasie licz4cej 30 uczni6w, przy likwidacji I ci4gu 3-4 sale
byly by wolne, ale zawsze prry likwidacji musimy mySlei o crynniku ludzkim,
o uczniach i nauczycielach w jakich warunkach ucz4sig i pracuj4.

Wiceprzewodniczqcy Rady Gminy Pan Marian Granica powiedzial,Ze ju2
koniec roku, Sniegu nie ma, co z oszczEdnoSciami, kt6re zostaly z od5nie2ania do
korica roku..

Pan W6jt Gminy odpowiedzial, 2e trudno powiedzie6 czy b9d4
oszczgdnoSci, bo nie wiadomo, czy Srodki zaplanowane na zimowe utrzymanie
dr6g w I kwartale 2012r nie bEdqwydatkowane.

WiEcej uwag i plari w tym punkcie nie zgloszono.

Radny Pan Piotr Gurgielewicz Przewodnicz4cy Komisji Zdrowia,
Kultury, O6wiaty, Bezpieczeristwa i Spraw Socjalnych zlozyl
Przewodnicz4cemu Rady, radnym, Panu W6jtowi, Sekretarzowi i Pani Skarbnik
Zyczenianoworoczne.

Przewodniczqcy Rady Gminy zloirylw imieniu wlasnym wszystkim
uczestnikom sesji r6wnieZ w imieniu PrezesaZarzqdu SKR Zyczenia
noworoczne.

Pan W6jt Gminy zloirylftwnieLiryczenia noworocz:le wszystkim radnych,
ich rodzinom, wszystkiego najlepszego wNowym 2012 roku.

Ad. pkt 8

Po wyczerpaniu porz4dku dziennego sesji Przewodniczqcy Rady Gminy
Pan Marian Ligman podzigkowal radnym i zaproszonym go$ciom zaudzial
i zamkrt$. obrady XVI sesji Rady Gminy Rybno.

Rady Gminy

Ligman


